
ZOSLANIE DUCHA SVÄTÉHO A 
 

     Dnes slávime slávnosť Zoslania Ducha Svätého, čiže Turíce. Spolu sa zamyslime 

nad otázkou: „Kto je Duch Svätý?“ Z katechizmu vieme, že Boh je len jeden, ale je 

v troch osobách, ako si to pripomenieme na budúcu nedeľu. Treťou božskou osobou je 

Duch Svätý. Túto pravdu vyznávame aj vo vyznaní viery. Dnešný človek si neraz povie, 

že chce mať na všetko rukolapný dôkaz. Chce sa o všetkom presvedčiť zmyslami. Ale 

ako sa presvedčiť, že Duch Svätý jestvuje, keď ho nevidíme? Vidíme vzduch, elektriku, 

rádiové vlny...? Pochybujeme, že jestvujú? Nie. Aj keď tieto skutočnosti nevidíme, 

nenahmatáme, predsa poznáme ich účinok. Ani Ducha Svätého nevidíme, ale poznáme 

jeho účinok. 

     V Starom zákone máme len náznaky o Duchu Svätom, ale v Novom zákone už sa 

Duch Svätý jasne spomína na viacerých miestach. Do Nazareta je poslaný Anjel Gabriel 

k Panne Márii s posolstvom, že sa stane matkou Syna Božieho. Anjel jej oznamuje: 

"Duch Svätý zostúpi na teba a moc Najvyššieho ťa zatieni. A preto aj dieťa bude sa volať 

svätým, bude to Boží Syn“ (Lk 1,35). Pri krste v Jordáne sa Duch Svätý objavil nad 

Ježišom v podobe holubice, keď ho Ján Krstiteľ pokrstil. Ale nadovšetko prenesme sa 

v duchu do Večeradla, kde sa učeníci schádzali na modlitbách a v deň Turíc sa: „Náhle 

strhol hukot z neba, ako keď sa ženie prudký vietor, a naplnil celý dom, v ktorom boli. I 

zjavili sa im akoby ohnivé jazyky, ktoré sa rozdelili, a na každom z nich spočinul jeden. 

Všetkých naplnil Duch Svätý a začali hovoriť inými jazykmi; ako im Duch dával 

hovoriť“ (Sk, 2, 2-4).  Sv. Pavol v Liste Korinťanom : “A neviete, že vaše telo je 

chrámom Ducha Svätého, ktorý je vo vás, ktorého máte od Boha, a že nepatríte sebe? 

Draho ste boli kúpení. Oslavujte teda Boha vo svojom tele“ (1 Kor. 6, 19-20). Po 

Turícach si všimnime apoštola Petra, ktorý sa dovtedy bál vychádzať z Večeradla. Silou 

Ducha Svätého vystúpil pred ľudí a nebojácne ohlasoval Ježiša, ktorého na kríži 

usmrtili, ale Boh ho vzkriesil. Ale zmeňte svoje zmýšľanie a dajte sa pokrstiť a dostanete 

aj vy dar Ducha Svätého. V ten deň sa dalo na kázne apoštola Petra pokrstiť okolo tri 

tisíc mužov. 

     Pre povzbudenie uvediem udalosť, ktorú si možno vy skôr narodení pamätáte. Raz 

za mesiac vysielala naša televízia hudobný program z bývalej NDR, ktorý mal názov 

Ein Kessel Buntes. Vystúpila tam aj francúzská speváčka Mireille Mathieu. 

Obdivuhodné bolo, že na hrdle mala zlatý krížik. Po prvej piesni jej dávali otázky, ktoré 

vysielali do celého sveta. Boli to tieto otázky: «Kde ste sa naučili spievať?» Odpoveď 

znela: «V škole a v kostole.» «Čo bol váš najväčší zážitok na turné v Amerike?» A 

speváčka povedala: «Že som mohla spievať na svätej omši v Harleme.» «Prečo to 

pokladáte za najväčší zážitok?» Speváčka spokojne povedala:  «Preto, lebo som hlboko 

veriaca katolíčka.» Po týchto odpovediach zavládlo v hale ticho. A viete prečo? Lebo to 

boli časy, keď sa v socialistickom bloku nikto neodvážil verejne priznať k viere, ako to 

urobila Mireille Mathieu. Necítite v tom silu Ducha Svätého? 

     Pri krste sme sa stali Božími deťmi, ale aj chrámami Ducha Svätého. Je to úžasná 

hodnosť, ale nezostaňme na polceste, ale otvorme sa Duchu Svätému, a to každodennou 

modlitbou, rozjímaním, svätou omšou spojenou so svätým prijímaním, aby nás Duch 

Svätý naplnil silou, svetlom a láskou, a tak budeme v ňom všetci šťastnejší. 
 

      Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 

 


